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17 till 50% rabatt på följande produktgrupper: 

• Allt inom hockey
" 

• Allt inom längdåkning 
Jaktkläder: LAKSElv Gore-tex ordinarie pris 3995:~
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Kvarvarande snöslungor till kraftigt reducerat pris
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SKA? 

Laga pinnstol 
Om man har en pinnstol som gått 
sönder håller lagningen bättre om 
man klipper till en liten bit gasbinda ~_. 
och lindar runt den trasiga pinnen, innan 
man limmar ihop den, 
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U Grattis, grattis Eva Zellin till 

TACK, SNÄLLA NALLE.RS! 
NU BLIR DET MYCKET 
LÄTTARE ATT TA SIG
TILL AFFÄREN OCH 

; HANDLA OST! 



L]ustorps Idrott~förellillg :,'
 
Till alla ledare för dom olika
 

sektionerna i föreningen.
 
Glöm inte att aktivitetskorten ska vara
 

kansliet tillhanda senast 31 januari
 

ÅRSMÖTE den 13/2 
kl. 16.00 

i föreningens lokaler på lP. 
VÄLKOMNA 

Ett stort TACK till 
Sören Lindströnl som skänkt en 

tavla till Idrottsföreningen. 
Lotter säljs vid tillfälle, på tavlan. 

Ett stort TACK 
till
 

Anders och Eva Nyman som har skänkt
 
ett bilj ardbord till
 

Fritidsgården i Ljustorp
 

PIMPELTÄVLING 
Röje-sjön den 12 mars. 

KL. 11-14 
Se vidare affischering. 
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Medelpad Classic Ski
 

Nu har mörkret och kylan
 
kommit, då det är så skönt att
 

bada utomhus...
 
.. .ja i bad-tunnan förståss.
 

Hör av er för bokning
 

Medlemsavgiften för år 2005 är 
oförändrad 

Familj: 200:
Per person: 50:
Aktiv i A -laget: 150: 
Postgiro 374020-6 

Den 6 februari
 
Start i Bredsjön kl. 10.00
 

Don1 tävlande tycker det är
 
uppmuntrande att folk
 

kommer och hejar på under
 
loppet, från första till sista
 

åkare, så ut och hej a
 
alla Ljustorpare!
 

-----&justorps ITs Min~ 
Gåvor som skänks till dennafom! går 

tillföreni1l9et1S u1l9domsl'erksamfiet. 
När Ni vif[ använda Er av dennafom! 
så ri1l9 till IF-kansfi 06082186. 

Sätt in vagrnt 6efopp på 
postgiro 374020-6 

Ljustorps IF 
Mellberg 3107 86033 BERGEFORSEN 

TeL 060821 86, 82403, 
0703400 117, 0702983184 

www.svenskidrott.selYlljustorpsif 
lj ustorpsif@telia.com 



BYGDEGÅRDS SIDAN
 
Som 11ämlldes i förra Ljustorpsbladet skulle 

frågan om allvändalldet av den tilltänkta 
utbyggnaden tas upp i styrelsen den 15/11-04. 

Beslutet blev att anpassa lokalerna för 
inrättande av affårs- och butiksverksamhet. 

Arbetet nled framtagande av ritningar m.m. 
har fortskridit. 

Studiebesök har gjorts i ett flertal affårer. 
Kontakter med myndigheter bl.a. 

Länsstyrelsen och Kommunen, har kontinuerligt 
pågått. 

Illredningen till butikell är under upphanling. 
Prel. Byggstart är tänkt till mars-april månad. 
Vad gäller Bygdegården i övrigt kall nämnas 

att ventilation dragits i ungdomslokalerna. 
e.u. UlfNilsson. 
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Ljustorps Bygdegård ek. förening 
Mellberg 3107 
86033 Bergeforsen 
Postgiro 17 65 03 - l 
BOKNINGSTELEFOJ\1ER: 
060 82186, 060 824 03 ,
 
07029 83 184
 
anläggning 070 34 00 117
 

Vah.1:mästare 070 28 83 147 
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Rean pågår för fullt 

50 - 70 % 
på allt
 

Ej strumpor och underkläder
 

Och..
 
Vårnyheterna börjar droppa in.
 

Välkommen! 
Glöm ej! 

Inlämningsställe för kemtvätt 
Pensionärsrabatt 

Öppet:
 
vardagar 10 - 18, lördagar 10 - 14
 

Köpmangatan 47
 
Tel & Fax 58 07 80
 

Aterförsäljare för:
 

min OPanduro® butik
 
HOBBY 

I" ~ ..............VAR.DEKUPONG·····~·~.·····
 
. : , pa kOpet 

,J  ~'/' OCEAN Batvätt 
'.;::>i ·c' 

;,,\ . OCEAN, Hink ca 220 tvättar , .- ..),.'. ".*"" 

S305kr 
Värde

Namn "" . 69kr 

Bläckpatroner
 

från 19kr
 

Per Uddens väg 1 TIMRA
o 

060-57 72 44 

CENTERN OCH CENTERKVINNORNA
 
ILJUSTORP
 

Barnfesten 
Den andra söndagen i januari ordnade Centerkvinnorna traditionsenligt en barnfest på 
Bygdegården. 
Lövbergarna, för dagen klädda i tomteluvor, hälsade barn och medföljande föräldrar och mor- och 
farföräldrar välkomna med sin glada julmusik. 
Åsa Magnusson samlade barnen för en liten sagostund med berättelsen om Mirabelle. Sedan vidtog 
dansen runt granen. Alla de välkända jullekarna som Vi äro musikanter, Räven raskar över isen, 
Prästens lilla kråka etc. sjöngs och dansads med Lövbergarnas Leif Edström som försångare. 
Efter dansen serverades välbehövligt fika till både små och stora. Dansen fortsatte tills tomten 
äntligen kom med både käpp och säck. Vad hade tomten i säcken? Naturligtvis påsar till alla barn 
(och till Lövbergarna)! 
För övrigt se reportage i Dagbladet 050110 

Nytt år 
I början av året planeras årets aktiviteter och årsmöten äger rum.
 
Årets viktigaste politiska händelse är kyrkovalet, som äger rum sön 18/9. Då ska vi välja representan

ter till det direktvalda kyrkorådet (här i Ljustorp), till det samfällda kyrkofullmäktige (i Hässjö), till
 
stiftsfullmäktige (i Härnösand) och till kyrkomötet (i Uppsala).
 
Har du funderingar kring kyrkovalet och/eller kyrkans verksamhet eller är intresserad av kyrkligt
 
arbete är du välkommen att ringa Freja Tjärnberg tel 824 05.
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Vet du vad som är på gång i 
Ljustorp? " DA GENS ROS " 

En hemsida som visar " " 9 " 
kommande evenemang " '1:., Vill på detta lilla sätt 1:. " 

i Ljustorp. " T A C K A " 
http://www.ulander.com/.. AL~A som varit delaktiga i " 

ljustorp I" utdelmngen av bladet under 2004 " 

""""11"""""""""11"" 
~rJ>....~.fj... ,1;).'•...••." 
~.,L~ 
&~{ 

RÖDA KORSET
 
BLOMSTERFONDEN
 

PG 56 9655 - 4
 
Tel 82364
 

' s""', 

Kunskapsbanken. Tänk på loppiset på Fisken. 
Missa inte att vara med i årets utgåva. Ring om ni vill bli av med prylarna genast. 

Ring, skriv eller maila till: Marianne 823 23, LJ lP 821 86,82403 
Erland Nordström 823 19, 070-63823 19,
 

erlandnordstrom@hotmail.com
 

TACK!!
 
Tack till Leif Forslund för det lilla
 
julbordet som förplägades oss efter
 

julgransresningen iFuske.
 
Christer, Börje och Sture.
 Om julbordet den 5, 11 och 12 december. 

NEEDLES
 
vill tacka Christer Nyman och
 

Freja Tjärnberg för deras ide, som gjorde det möj

ligt för oss att arrangera Julbord och hålla till på
 

Församlingsgården i Ljustorp.
 
Vi hade runt 65 - 70 st/sittning dom tre
 

dagarna vi serverade Julbordet och har bara fått
 
lovord från alla trevliga matgäster.
 

Tidvis var det stressigt. Men samtidigt otroligt trev

ligt, så tack till ALLA gäster och till
 

Kasper som levererade större delen av maten till oss.
 
Vi önskar alla en god fortsättning på det nya
 

åretI ~justorpsdraget 
IAven denna vinter kör vi drag

"1J"""IJ"IJ"IJIJI1",,lJlJtJ Glöm inte bort att låta bli att 
släng ert gamla "skrot" när ni höst/vinter/vår-städar. 

Tillvarataget: KATT
 
En ung vacker svartrandig, kastrerad hankatt,
 

har "bosatt" sig hos oss, sedan december.
 
Ni som saknar den, ring oss.·
 

81035
 
Lagfors
 

Grattis, grattis 

Marie Söderström 

Som fyllde 11 år den 25:e januari 
Grattis lite i efterskott önskar 
mamma, Hans och lille Carl 

I hundstävling i c1assic spåret. 
Start kl. 12.30 på Bredsjön. 
Målgång ca 13.30, på lP. Det blir 
lite ny form på tävlingen i år. Det 
kommer att vara tillåtet med 2 
hundar när nIan kör på skidor och 
vi kommer även att öppna för släd
hundsstil med upp till 8 hundar. 

I Mer information om tävlingen 
finns på www.ljustorpsdraget.se 

Mats Englund 
I SundsvalIs Brukshundsklubb 

Efterlyses! !
 
En mindre bänkspis
 
(elektrisk)
 
Med platta och ugn.
 
På ämnet bild i skolan, målas 
det på glas och porslin, men det finns 
ingenstans att bränna. 
Så har ni en spis Ni inte använder, skänk den 
gärna till skolan. 
Den tas tacksamt emot. 
Kontaktperson: Elisabeth Lundqvist, 821 47 
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Skolan mitt i byn - utredningen
 
Uttalandet om pedagogik kont
ra kronor och ören bemöter 
han till Ljustorpsbladet med 
att: "Nu får man väl äta upp 
allt man sagt." 

Hur har hanteringen av frå
gan skötts ? 

Det här är svårt att ge ett bra 
svar på, eftersom det blossat 
upp en konflikt kring utred
nIngen. 

Personalen anser att dom fått 
information alldeles for sent. 
Man informerades på arbets
platsträffar vecka 3. Då hade 
det redan varit folk och titta på 
skolan i flera omgångar. Man 
känner det som om dom har 
gått bakom ryggen på oss, be
rättar en anonym lärare. 

I november sa skolledningen 
till förvaltaren att man var in
tresserad aven sån här lös
ning. Det innebar i sin tur att 
förvaltaren Lars Zätterqvist 
genast ville utreda frågan om 
vad en hiss skulle kosta. Det är 

nämligen så att för att göra en 
förändring i skolan, måste man 
ha bygglov, och for att få ett 
nytt bygglov, måste man instal
lera en hiss, berättar Lars Zät
terqvist. Han skickade då på 
eget bevåg en konsult som titta
de på det under november lovet 
vecka 45. 

Arne Perming i sin tur tycker 
att han har skött informations
frågan öppet och ärligt. Jobbet 
började i slutet av förra året och 
det gick inte att informera un
der jullovet. Lokala samver
kansgruppen informerades dock 
redan före jul och där brukar 
det finnas representanter från 
Ljustorp, avslutar han. 

Frågan kvarstår dock vad som 
hände mellan vecka 45 och 
vecka 3, det är ju trots allt över 
två månader vi pratar om. 

I Bygden finns idag fler frågor 
än svar och oron for skolan 
bygdens framtid och naturligt
vis for barnen är stor. 

Slutsats 

Än så länge finns det väl 
knappast någon säker slut
sats att dra i den här frågan. 
Klart är i alla fall att jag som 
Ljustorpsbladets utsände fått 
fler och fler frågetecken ju fler 
jag har frågat. Röran verkar 
med andra ord total 

Vem tar beslut, vem har befo
genheter, vilka siffror gäller, 
vem har sagt vad... listan kan 
göras oändlig. För mig som 
grävt i det här känns det som 
om en hund är begraven. Nå
gon vill genomdriva något, 
oavsett faktaunderlaget. 

Bakgrunden var vikande elev
siffror och besparingskrav. På 
siffermateriaI hämtat från 
skolkontoret kan vi bevisa att 
det inte är ett vikande elevun
derlag. Vad gäller besparing 
är den också högst tveksam, 
enligt dem som vi prata med. 

Miljöbyte för dagisbarnen ! 

Den här pittoreska hemmiljön på bilden 
till vänster skall for Ljustorps dagisbarn 
bytas till den på nedanstående bild. Dagis
barnens lekplats utomhus skall vara på 
framsidan av skolan bakom parkeringen, 
runt flaggstången. De mindre barnens 
sOv}llats skall vara till vänster om ytter
dörren enligt de preliminära planerna. In-

och utgång delas 

Man kan jämföra 
Ljustorpsbar
nens planerade 
dagismiljö med t 
ex den fantastis
ka "Dagisbyn i 
Timrå" eller det 
naturnära dagi
set i Bergeforsen. 

med större barn. 

/,.0:>-,. } 
,ort,: ,r\ 
~;,I) 



Skolan mitt i byn - politikerna
 
Vad tycker politikerna? 

Eva Lindstrand, S kommu
nalråd 

Kommunvisionen tar upp att 
Timrå skall vara kommunen 
med livs kvalite. Ljustorp är en 
vacker boendemiljö med just livs
kvalite i boende och fritid. Ljus
torp ligger dessutom mitt emel
lan Härnösand, Timrå och 
Sundsvall och har ett bra pend
lingsområde. 

Ska vi öka kommunen invånare 
till vårt mål1S 500 måste Ljus
torp vara en del i kommunen 
som ökar innevånarmässigt. För 
att vara det måste Ljustorp vara 
attraktivt. Det attraktiva sitter i 
natur, miljö, jordbrukslandska
pet, vildmarken, djur, bra dagis, 
bra skola, bra omsorg om gamla, 
bra fritidsutbud för alla åldrar, 
bra kommunikation. 

Ljustorp har en bra utveckling 
och besitter mycket av det jag 
lägger i livskvalite. Dessutom är 
vägen ombyggd och reparerad, 
vilket förbätttrad pendlingsti
den. Vad gäller vägar kommer 
dessutom Stavrevikskorsningen 
att byggas om 2005 eller 2006, 
för att få bort den trafikfarliga 
kurvan. 

Barnomsorgen är en viktig del i 
livskvaliten. Jag ser stora förde
lar med landsortskolor, även om 
de blir dyrare. Kopplat till kom
munens livskvalitearbete så 
måste vi ha råd med det. Många 
S0111 flyttar tittar noga på barn
omsorgen vid sitt val av boende. 

Det jag vet i den här frågan än 
så länge är att barn- och utbild
ningsnämnden har gett ett upp
drag till Norra skolområdet att 
se över sina kostnader. Norra 
skolområdet har inte hållit sin 
budget. Sedan har det mynnat ut 
i en utredning som beställts av 
tjänstemännen. Beslutet skall 
sedan tas av barn- och utbild
ningsnämnden. 

Vi kommer att föra en diskussion 
med S-gruppen i nämnden för att 
se helheten i vad förslaget inne
bär i kombination med kommun
visionen. I alla våra kommunde
lar måste det finnas en grund
service och med det menar jag 
dagis, skola, butik och en funge
rade hemtjänst. 

Om dagiset flyttas blir lokalen 
tom och då kommer den till kom
munstyrelsen för försäljning. För 
det är vi som tar det beslutet. 
Det är inget som vare sig tjänste
män eller skol- och utbildnings
nämnden beslutar om. 

Vad gäller elevantalet så måste 
man räkna med att Ljustorp är 
under förändring. Många äldre 
kommer att sälja sina hus i Ljus
torp den närmsta tiden, det inne
bär att det troligen kommer att 
bli en ökad inflyttning av barnfa
miljer. Vilket också måste räk
nas in i prognosen. Med den pro
gnos som Ljustorpsföräldrarna 
visar på är det dessutom ingen 
akut situation för skolan. 

Vad är rimliga besparingar? 
Kommunen förändringsprocess 
de senaste åren har gått ut på 
att prioritera och värna om kärn
verksamhet och dit hör skola och 
omsorg. Vi har då försökt att 
plocka bort så mycket som möj
ligt annat. 

Det är också viktigt att veta att 
från kommunledningen har vi 
aldrig tagit av skolan några 
pengar. Inför 2005 har skolan 
fått alla pengar som man har äs
kat. Dom ville ha mer pengar än 
budgetramarna och det har dom 

fått. Pengarna borde därför 
räcka och man borde inte behöva 
genomföra en sån här drastisk 
åtgärd. Detta sker dessutom 
samtidigt som Barn- och utbild
ningsnämnden lämnar tillbaka 
pengar till kommunen, vilket jag 
i och för sig är tacksam för, men 
det förbryllar mig. 

Det verkar inte finnas någon 
större vinst att hämta i förslaget. 
Dom här pengarna finns inte hel
ler för att göra investeringen på 
berörd förvaltning. Det finns en 
mänsklig aspekt på det här. Tids 
nog måste barnen åka skol
skjuts. Det är illa nog att man 
måste åka skolskjuts i 2 mil när 
man går i årskurs 1. Det kan 
inte vara något självändamål att 
frakta barnen för tidigt från 
Ljustorp till Söråker. 

Vad gäller hyran på dagis, så 
ska vi se över den interna pris
sättningen inom kommunen och 
det arbetet har börjat. Vi åkte på 
en bra smäll i samband med Re
kumas konkurs och jag kan inte 
alla turer kring det. Det kan fin
nas ett samband med den höga 
hyressättningen i kommunen, 
men det vet jag inte. Hyran har 
att göra med bokfört värde och 
sen tillkommer kapitaltjänst
kostnaden. 

Avslutningsvis är barn- och ut
bildningsnämnden ytterst ansva
riga i frågan. Kom ihåg att än så 
länge är det här bara en utred
ning, som ska bedömas. Frågan 
kommer dessutom att lyftas upp 
till högre nivå hos socialdemo
kraterna. När det är en principi
ellt viktig fråga är det represen
tantskapet som fattar beslut och 
jag bedömer att det här är en sån 
fråga. Man stänger inte ett dagis 
och krymper ihop en skola, utan 
att partiet skall ha en åsikt om 
det. Vi måste också se om det 
finns andra alternativ att lösa 
den besparing som måste göras. 



Skolan mitt i byn - politil<erna
 
Lars-Erik Nordin, C oppo
sitionsråd 

Min bild av Ljustorp är att det 
finns stora möjligheter för Ljus
torp att bli en attraktiv inflytt
ningssort. Det har varit en bra 
utveckling de senaste åren på 
orten. Det har blivit en positiv 
stämning i bygden och det är säl
lan man möter det så starkt nå
gonstans. Därför är det viktigt 
att man har en fungerade barns
omsorg och skola. Timrå kom
mun har ju lite landsbygd och 
mycket tätort, så det vore väldigt 
ynkligt om man inte kan få den 
servicen att fungera i Ljustorp. 
Speciellt med tanke på att det är 
en viktig faktor för inflyttning. 

Elevantalet i framtiden visar att 
det är en utveckling på gång i 
Ljustorp igen. Födslarna i Ljus
torp har varit mycket bra de se
naste åren dessutom är det en 
generationsväxlingar på gång, 
vilket ger en ökad inflyttning av 
barnfamiljer. Timrå kommun 
har mycket barnfamiljer och dom 
är viktiga för oss. Därför behövs 
det en fungerande skola. 

. J ag har hört att man ska utreda 
möjligheter att samsas i lokaler 
inom skolan. Däremot har jag 
inte hört talas om flytt av 
årskurs 6 till Ala. Med tanke på 
elevprognos, födslar och genera
tionsväxling, så känns det här 
inte bra. Det jag är mest rädd för 
är nog ändå att man flytta 
årskurs 6, för börjar man plocka 
bort barn är det väldigt lätt att 
man hamnar i en situation där 

man plockar bort alltihopa. Det 
är inte bra för vare sig Timrå el
ler Ljustorp . Vad jag förstår så 
har vi ju inte ett sviktande un
derlag. Jag förstår andra orter 
där det helt enkelt är för få barn 
att man genomför liknade för
slag. Där kan det vara ett sätt 
att bevara skolan, men det är det 
inte här. Den här förändringen 
kan innebära att man sätter sig i 
en lokalbrist inför framtiden och 
då brukar det i regel bli ännu dy
rare. 

Hot om nedläggning är inte den 
signalen som vi vill skicka till 
vår omgivning. Vi måste skicka 
positiva signaler, när det finns 
en positiv utveckling i bygden, 
för vem kommer att flytta in när 
man börjar prata om nedlägg
nmg. 

J ag tror personligen att den här 
utredningen kommer att läggas 
bort. J ag tror att man inser att 
man måste tänka till två gånger 
innan man gör något sånt här. 
Om vi ska bli fler i kommunen så 
måste man möjliggöra bosätt
ning där det finns landsbygd och 
ändå få närheten till skolan. 

Delar av det här frågan måste 
vara politisk, man kan inte 
genomföra vilka förändringar 
som helst på tjänstemannanivå. 
Politikerna bär alltid det yttersta 
ansvaret för att se saker i ett 
större perspektiv. Det här är en 
större fråga, med tanke på att 
man måste se på ett längre sikt 
och i förhållande till kommunens 
övergripande mål. 

Jag tror inte heller att det är så 
lätt att genomföra. Genomför 
man något sånt här på kortsikti
ga siffror är risken mycket stor 
att hela verksamheten kommer 
att monteras ner så småningom. 
Det kan ju hända att det blir 
svackor i elevunderlaget i skolor
na under vissa år, men att agera 
på kortsiktiga siffror ger aldrig 
bra beslut. Jag har inte sett nå
gonstans i någon kommun att 

man försökt att bygga upp något 
som man redan tagit bort, oav
sett om beslutet var felaktigt el
ler ej. Utan då har man redan 
förstört för bygden. Vi måste 
vara väldigt rädda om skolan, 
eftersom det är det viktigaste, 
man tittar på som barnfamilj vid 
flytt. 

En fråga av den här dimensionen 
bör dessutom lyftas till budget
beredningen inför nästa år. Tar 
vi frågan till budgetberedningen 
så kommer den automatiskt upp 
i fullmäktige. Då får vi en kor
rekt demokratisk process i en för 
landsbygden viktig fråga. Det 
här handlar om att man skär av 
en landsortskola. Om man ska 
börja äventyra skolan, så är det 
en fråga som definitivt hör hem
ma i fullmäktige. Det här kan 
mycket väl dessutom bli en val
fråga inför valet 2006. 

Dessutom måste man se frågan i 
perspektivet att vi har varit för
skonade från friskolor i Timrå 
kommun. Jag tycker inte att vi 
ska utmana föräldrar att börja 
titta på det alternativet. Vi ska 
vara glada att Timrås föräldrar 
väljer den kommunala skolan, 
för att den håller en hög kvalite. 

Jag kan säga så mycket att cen
terpartiet inte stöder en sån här 
utveckling. Vi bygger vårt parti 
på att det ska finnas en utveck
ling i hela kommunen. Vi vill 
satsa och bygga på alla delar av 
kommunen. Nu är vägarna reno
verade till Ljustorp, bredband är 
på väg, ny affär ska byggas. Allt 
talar för en positiv framtid. Det 
är så lätt att förstöra det för att 
försöka tjäna några kronor. 

Avslutningsvis vill jag säga att 
jag tar helt avstånd från det här 
och jag ser framförallt ingen an
ledning till att genomföra det un
der brådska och med dåliga un
derlag. 



Skolan mitt i byn - politikerna
 
Mats Wallin, S ordf. barn
och utbildningsnämnden 

Bakgrunden 
Norra skolområdet klarade inte 
sin budget och har inte gjort det 
under en längre period. Ett pro
blem idag kan vara att man kan
ske skulle ha tittat på det här pro
blemet tidigare från områdets 
sida. Då hade det funnits gott om 
tid att hitta andra lösningar, pa
niklösningar är aldrig bra. 

Vi talar om att dom ska spara men 
vi talar däremot inte om hur dom 
ska spara, utan det är upp till
verksamheten. Vi utgår från att 
kompetensen finns att göra rätt 
typ av besparingar. Det innebär 
att alla skolans kriterier skall upp
fyllas även efter besparingar. 

Vad gäller orsaken till överskri
dande i budgeten så har Norra 
skolområdet fått de pengar som 
dom har begärt. Om det är så att 
de har för lite pengar, så måste de 
själva äska om mer pengar. Jag 
kan inte heller kommentera att 
Ljustorpsskolan har hållit sin bud
get, vi går inte ner på den nivån 
även om vi kan göra det. Vi ser en
bart till respektive skolområde. 
Sen får man internt inom skolom
rådet driva frågan om huruvida 
det är riktigt att låta en skola be
tala för en annans överskridande. 

Jag ser personligen inget fel i att 
tvinga fram besparingar på Norra, 
fast barn- och ungdom klarar sin 
budget totalt. Kan man spara 
pengar ska man göra det. 

Vi håller också på att titta över 

vårt lokalbestånd och ska se över 
vilka flyttningar som vi anser nöd
vändiga. Vi har bett våra enheter 
att komma in med förslag, så det 
här kan också vara ett svar på det. 

Förslaget 

Jag är inte helt främmande till att 
flytta in ett dagis in i skollokaler. 
J ag ser inget hinder i sig, om det 
sker utan men för verksamheten. 
Frågan huruvida det ryms eller 
inte kan inte jag som politiker sva
ra på. Det måste de som är profes
sionella ta ställning till. Däremot 
kan jag säga att upp mot 30 barn 
per klassrum inte är en önskvärd 
utveckling. 

I den här nya lösningen som utred
ningen tittar på måste man ta med 
de krav som vi ställer på en mo
dern skola. Det ska t ex finnas 
grupprum och annat. Om det inte 
finns idag är det ju ett tillfälle att 
tillskapa den möjligheten. Vi ska 
inte stänga in oss i dåliga lösning
ar. Ska det göras en förändring så 
ska det göras riktigt. 

Det är ju även på förslag att flytta 
årskurs 6 och det har vi i grunden 
ingenting emot. Fast vi från nämn
den sida anser att man kan lika 
gärna integrera dem med en 4-6 på 
plats i Ljustorp. 

Den kan även finnas andra lös
ningar att titta på för att lösa be
sparingen. Vi jobbar med att försö
ka utreda frågan om hyresnivåerna 
på bl a på Storstugan. 

Rent generellt så vill jag säga att 
vi har vi aldrig har diskuterat en 
nedläggning av Ljustorps skola, 
även om det är den risken som för
äldrar och lärare ser med det här 
förslaget. Det är inte heller något 
bakomliggande syfte. 

Elevunderlaget 

Kommer man till en viss nivå på 
elever, så blir det för dyrt att bedri
va skola. Ljustorp är inte där idag, 
inte ens i närheten. 

Den här åtgärden handlar uppen
barligen om att få budgeten att gå 

ihop framförallt de närmsta 4 åren 
och den tar tyvärr inte hänsyn till 
elevunderlaget på längre sikt. J ag 
tycker inte att det här känns rim
ligt i och med att elevantalet vän
der redan 2009, därför vill jag beto
na att det är enbart är en utred
ning i det här stadiet. Vi ska inte 
bidra till att ha jätteklasser, det är 
jag helt emot. 

Vad gäller förskolan så har jag inte 
fått någon rapport om att det är 
fullt där och att det står barn på kö 
i Ljustorp. Det förvånar mig, vi har 
inte många i kö totalt i komm unen 
idag. Det kan möjligen ha att göra 
med den stora barnkullen från 
2003. Det måste naturligtvis tas 
med i beaktande. 

Tillvägagångssättet 

Arbetet har, från vår sida, inte 
skett bakom kulisserna i den här 
frågan. Vad gäller information till 
lärare och föräldrar går vi inte ut 
och informerar. Det är områdes 
rektorn Arne Permings skyldighet 
att informera. Han har meddelat 
mig att han har informerat perso
nal, lokala skolstyrelsen och föräld
rar i Ljustorp. Det ska inte finnas 
rykten om mygel. Det är så öppet 
som det kan bli. 

Beslutsordning 

Vad gäller beslutsordningen i det 
här fallet, så finns det en delega
tion att områdesrektor själv kan 
besluta om organisationsfrågor. 
Däremot så har jag tydligt sagt att 
ingenting får göras i just den här 
frågan, utan att vi tagit beslut i den 
politiska nämnden. Utredningen 
skall komma fram till sitt förslag 
och sen ska vi i nämnden bedöma 
om det är rimligt och vilka konse
kvenser det får. I det bedömer vi 
också konsekvenserna i förhållande 
till kommunens mål och visioner 
och vi bedömer också att vi inte 
suboptimerar verksamheten på be
kostnad av kommunen totalt. J ag 
kommer också att begära en egen 
utredning från tekniska nämnden 
för att få uppgifterna direkt ifrån 
dem. 



Skolan mitt i byn
 
Fots Mats Wallin 

Vår uppgift är också att bromsa 
skolornrådena när dom försöker 
spara för mycket eller på fel sa
ker. 

Det är också så att kostar en sak 
pengar att behålla, fast den ligger 
i vår politiska syn, då gör vi ju 
det. Vi ska inte bara titta på 
pengar. I så fall får vi begära mer 
pengar från KS om vi upplever 
att vi inte kan upprätthålla stan
darden. 

Investeringen måste, enligt mitt 
sätt att se, det tas av tekniska 
nämnden. Vår nämnd kan inte 
göra den typen av investeringar. 
Vill\:et borde innebär att kostna
den sedan hamnar på hyran i för
längningen. 

Pedagogik kontra pengar 

Vi ser att pedagogik och pengar 
ska gå hand i hand. Jag stöder 
inte Arne Permings uttalande om 
att det nu bara handlar om kro
nor och ören. Det borde han veta 
själv, eftersom han är pedagog. Vi 
kan tyvärr inte bortse från peng
ar, men det handlar om ett sam
spel. 

Vi tycker att vi har en bra verk
samhet i skolan idag. Dessutom 
går vi plus i nämnden vilket vi 
också är nöjda med. Kan man 
spara så ska man göra det om re
sultatet klarar det. Med resultat 
menar jag då inte bara pengar 
utan det är även barnen situation 
och deras resultat. Vinsten på 
skol- och ungdomsnämnden kom
mer mycket från att vi har bra 
personal som är bra på att dra in 
projektpengar. 

Vi är väldigt nöjda med att vi har 
lite problem med friskolorna i 
kommunen. Vi har ett högre elev
antal än idag än före friskolornas 
införande, vilket vi ser som ett 
bevis på att lyckas hålla en hög 
kvalite. Att vi behåller barnen ger 
oss också mer pengar att satsa på 
utbildning. 

Föräldragruppen 

Tina Tjärnberg Forslund är 
med i föräldragruppen på sko
lan, lokala skolstyrelsen och 
sitter också i den arbetsgrupp 
som tillsatts i Ljustorp för att 
arbeta med den här frågan. 

Till och börja med vill hon betona 
att man från Ljustarp sida inte 
anser att elevunderlaget är vikan
de, vilket man också tagit fram 
prognoser på. Skolledningen tit
tar enbart 4 år framåt i sina pro
gnoser och därefter vänder ut
vecklingen. Så den frågan måste 
ju faktiskt vara överbevisad. 
Dessutom tror vi i Ljustarp på en 
ökad inflyttning och vi vill inte ha 
en skola utan tillväxtkapacitet 
med tanke på hur bygden utveck
las idag. 

Vad gäller besparingseffekten av 
förslaget är anser vi från vår sida 
att den är högst oklar. I bespa
ringsprognosen räknar man inte 
med att hyra på skolan skall öka, 
trots att det krävs en ombyggnad 
från tekniska nämndens sida. 

Det finns heller ingen kalkyl på 
vad det kommer att kosta i ökade 
speciallärarresurser, för att han
tera barn med särskilda behov i 
större klasser. I Ljustarp finns 
det över 10% av eleverna som på 
ett eller annat sätt kräver extra 
insatser av lärarna. 

Det finns heller ingen beräkning 
av den totala kostnaden för kom
munen. Det bokförda värdet på 
Storstugan är idag 1,8 miljoner 
kronor, vilket vida överstiger ett 
möjligt försäljningspris. Vilket 
gör att kommunen kommer att ha 
kvar kapitaltjänstkostnader även 
efter en försäljning. 

Vi får dessutom alldeles för myck
et motsägande uppgifter och olika 
bud, vilket enligt vår uppgift ty
der på att man har ett oklart un
derlag. Hur kan det t ex finnas 
olika barnprognoser, när grund
uppgifterna i båda fallen är häm
tade från skolkantoret? 

Vi anser att vare sig förskolan eller 
skolan kommer att rymmas i sin 
tilltänkta lokaler. Vi ser en stor risk 
att vi kommer att få ett tuffare 
barnklimat på skolan när barnen 
trängs ihop på mindre utrymme. 

Dessutom förstår vi inte varför 
Ljustarpskolan ska genomföra en 
besparing, eftersom vi på lokala 
skolstyrelsen hela tiden fått infor
mationen att skolan håller sin bud
get. Vi tycker att besparingar ska 
göras där överdragen faktiskt sker. 
Det gäller även lokalförändringar. 
Vi tycker att man ska titta över de 
skolor och förskolor i området som 
har ett vikande elevunderlag och 
göra åtgärderna där istället. 

Pedagogiskt anser jag att det är 
självklart att man får en sämre pe
dagogisk kvalite om man tränger 
ihop barnen, eftersom det blir svå
rare att ta hänsyn till varje barns 
individuella behov och särart. Idag 
har vi en skola där varje barn ryms, 
finns och syns och det tycker jag att 
vi ska värna om. 

Alternativa besparingsalternativ 
kan ju vara att utreda den höga hy
ran på Storstugan och om går att 
göra någonting åt. Det verkar ju 
höra ihop med Rekurnas konkurs 
och förtjänar säker en fördjupning. 

Med tanke på den här utvecklingen 
och framförallt hanteringen av den 
här fråga så vill vi utreda dels möj
ligheten för Ljustarp att blir ett 
eget skolområde och dels måste vi 
naturligtvis utreda möjligheten att 
starta friskola om det här genom
förs. 

Vi hoppas att våra folkvalda politier 
ska ta tag i det här och bevisa att 
det är en demokrati som vi lever i 
och inte ett tjänstemannastyre. 

Skribent för ar1ikelserien som också 
fortsätter i nästa nummer är: 
Lena LiJjemark, Lövberg 



Skolan mitt i byn - stormöte
 
Onsdagen den 19 januari 
genomförde föräldrarådet 
vid Ljustorps förskola och 
föräldragruppen vid Ljus
torps skola ett informa
tionsmöte på Bygdegår
den. Bygdegården var full
satt av uppretade Ljus
torpsbor. 

På mötet informerade man 
om utredningen som görs, vi
sade på en egen barnprognos 
och det togs dessutom gemen
samma beslut i hur man ska 
agera i frågan. 

Först och främst valde man 
en arbetsgrupp som ska hålla 
ihop allt arbete och alla aktio
ner i frågan. Gruppen består 
av Tina Tjärnberg Forslund, 
Asa Magnusson, Pernilla Sjö
ström, Marit Abrahamsson, 
Anneli Hamrin, Freja Tjärn
berg och Christer Nyman. 

Publiken hade frågor och syn
punkter kring gemensam en
tre för dagis och skola, brand
säkerhet, hyran på dagisloka
len, småbarnens utemiljö, 
ostörd sovmiljö för småbarnen 

ute, enbart 1 lekrum på alla 
forskolebarn, restiden for 6: 
orna från t ex Bredsjön om de 
flyttas till Ala, hanteringen 
av håltimmar på morgnar och 
dagar på Ala, hantering av 
resurser for barn med särskil 
da behov vid stora klasser, 
grupprum, ryms verksamhe
ten, kan Ljustorp bli ett eget 
skolområde, hur gör man för 
att starta ett föräldrakoopera
tiv och/eller friskola mm. 

Ilska röster ur publiken sa 
bland annat "Nu får dom gå 
och lägga sig", "det är ju bara 
småpengar", "vi har valt att 
bo i Ljustorp för att det har 
varit bra for barnen", "dra in 
områdesrektorns tjänst istäl 
let", "den som går back ska 
väl ta smällen" och mycket, 
mycket mera. 

Föräldragruppen gjorde ett 
tufft jobb att balansera upp 
diskussionen till att bli saklig. 

Efter diskussion enades man 
om att börja med att genomfö
ra ett antal förslag för att be
möta den utredning som görs: 

1.	 Protestlistor 

2.	 Bjuda in politiker till 
paneldebatt 

3.	 Hålla manifestation i 
Timrå 29/1 kl 11-12 

4.	 Bjuda in politiker till 
skola och förskola för att 
de ska få hur verksam
heten fungerar. 

5.	 Ta kontakt med mass
media via journalister 
och insändare. 

6.	 Utreda sifferunderlaget 

7.	 Uppmuntra bygden, 
dess föreningar och in
vånare till att skriva 
skrivelser till kommu
nen i frågan. 

Manifestationen som genom
fors i Timrå den 29 januari är 
det första som genomförs. Där 
kommer alla intresserade att 
samlas med skyltar och barn 
för att sprida budskapet. 

Mötesledningen avslutade 
med att betona att alla måste 
agera i frågan för att lyckas. 



Hemsändningsbidraget
 

Affären stänger och hemsändningen kommer 
från och med vecka 5 att skötas av ICA Nära i 
Bergeforsen. 

Telefon 57 82 38
 
Ansvarig Lisette Antsis
 

Leverans sker torsdag efter klockan 12.00
 
Beställning skall ske senast onsdag klockan
 

12.00
 

Betala helst med ICA kort
 

Utkörning ombesörjs av Ljustorps IF
 

\ I 

37
I 



Paneldebatt om skolan och
 
förskolans framtid
 

8 februari klockan 19.00 
Bygdegården 

Deltagare 
Eva Lindstrand, Socialdemokraterna kommunalråd 
Lars-Erik Nordin, Centerpartiet oppositionsråd 
Maria Eliasson, vice ordförande skol- och utbildningsnämnden 

.•.och förhoppningsvis fler politiker••. 

Debat1:ledare Christer Nyman 

Manifestation för Ljustorps skola och förskola
 

Vi samlas och demonstrera i centrala Timrå lördagen 
den 29 januari klockan 11.00 till 12.00. 

Träff på Bygdegården för att dela ut plakat och informe
ra om tillvägagångssätt klockan 10.00. 

Ställ upp gammal som ung och visa att det här är inget vi ställer upp på ! 


